

CLOS MANOU



Lisa Perroti-Brown

Primeur 90+ / 100

A déguster entre 2019 - 2030

Le Clos Manou 2015 est un assemblage de 68% de Cabernet Sauvignon, 23% de Merlot, 8% de Petit Verdot et 1% de Cabernet Franc. Il élevage pendant 17 mois, 60% en chêne neuf Français, 28% en fûts d'un an de neuf tonneliers et 12% en œufs de béton. De couleur pourpre grenat profond, il a une bonne intensité de cerises noires et de prunes noires avec des notes de violettes, de réglisse et de limon fertile. Le palais moyen à corsé est riche en tanins fermes et granuleux – c'est une chose vraiment impressionnante avec une finale longue et parfumée.

Drink Date: 2019 - 2030

The 2015 Clos Manou is a blend of 68% Cabernet Sauvignon, 23% Merlot, 8% Petit Verdot and 1% Cabernet Franc. It has been matured for 17 months, 60% in new French oak, 28% in one-year-old barrels and 12% in concrete eggs. Deep garnet-purple in color, it has good intensity of black cherries and black plums scents with hints of violets, licorice and fertile loam. The medium to full-bodied palate is rich with firm, grainy tannins—this is a seriously impressive wine with a long, perfumed finish.

JEAN-MARC QUARIN

Jean Marc Quarin

Primeur 16 / 20 - 90 / 100

Livable 16 / 20 - 90 / 100

Remarquable travail dans le contexte du millésime. Cette année le cru s'axe autour de 71 % de cabernet (69 % cabernet sauvignon, 2 % cabernet franc), une proportion très élevée. Pour le reste, 20 % de merlot et 9 % de petit verdot. Couleur intense, vive et pourpre. Nez fruité et même truffé. Dès l'entrée en bouche, le vin se montre présent et offre beaucoup de fruit. La construction s'annonce impeccable : savoureux, juteux, plaisant, tramé avec du corps. Bonne finale séveuse et parfumée. Un exploit vu la pluie tombée. Et surtout beaucoup de travail et de réflexion. Bravo et merci de montrer qu'à Bordeaux tant de choses sont possibles alors que tant de gens l'ignorent. Degré d'alcool : 13,10° - pH : 3,61 – IPT : 81

Remarkable work in the context of the vintage. This year the vintage is around 71% Cabernet (69% Cabernet Sauvignon, 2% Cabernet Franc), a very high proportion. For the rest, 20% Merlot and 9% Petit Verdot. Intense color, bright and purple. Fruity and even truffled nose. From the start, the wine is lively and offers a lot of fruit. The wine promises to be awesome: tasty, juicy, pleasant, weaved with body. Good, weary and fragrant finish. And above all a lot of work and reflection. Congratulations and thank you for showing that in Bordeaux so many things are possible while so many people ignore it. Alcohol content:

Presse Millésime 2015

13.10° - pH: 3.61 – IPT: 81

JAMES SUCKLING.COM 

James Suckling

Primeur 91 - 92 / 100

Livable 92 / 100

Lumineux et fruité avec des arômes et des saveurs de myrtille et de minéraux. Très minéral. Plein et acidulé. Tanins fermes. Finition vivante. Une énergie sérieuse ici.

Bright and fruity with blueberry and mineral aromas and flavors. Very minerally. Full and tangy. Firm tannins. Lively finish. Serious energy here.

Terre de Vins

Jean-Michel Brouard

Un vin d'appellation Médoc qui cache bien son jeu. Son nez, d'une belle complexité, fait la part belle aux épices. De la volupté en bouche et une densité bien maîtrisée. Et quelle allonge ! 2022-2030

A Médoc appellation wine that hides its game well. Its nose, of a beautiful complexity, gives pride of place to spices. Voluptuousness in the mouth and a well-controlled density. And what an extension! 2022-2030

Le Point

Jacques Dupont

Primeur 15 / 20

Fruits noirs et rouges, bien parfumé, boisé blond qui souligne les saveurs, bouche fraîche, droite, équilibrée, très cerise.

Black and red fruits, well scented, woody blond that emphasizes the flavors, fresh mouth, straight, balanced, very cherry.

Presse Millésime 2015



Primeur 15-16.5 / 20

Livable 17 / 20

Le vin est encore une fois à la fête avec le millésime 2015 qui lui apporte opulence et soyeux. Très bel équilibre.

The wine is once again at the party with the 2015 vintage that brings it opulence and silkiness. Very nice balance.

JEB DUNNUCK

Jeb Dunnuck

Primeur 89 + / 100

SAKURA
Japan Women's Wine Awards

Double Gold / Sakura Wine Award 2019

PETIT MANOU

JEAN-MARC UARIN

Jean Marc Quarin

Primeur 15 / 20 - 87 / 100

Très bon second vin au nez fruité, floral et mûr, à la bouche suave, savoureuse, particulièrement plaisante, parfumée. Finale à la tannicité douce. Je salue la belle construction. Bravo.

Very good second wine with fruity nose, floral and ripe, with a sweet mouth, tasty, particularly pleasant, fragrant. Finish with sweet tannins. I salute the beautiful construction. Well done.

Le Point

Jacques Dupont

Primeur 15 / 20

Nez bien fruité, cerises en bocal, bouche vive, tendue, beaucoup de fruit, bonne longueur, extraction bien tempérée.

Well fruity nose, cherries in jars, lively mouth, tense, lots of fruit, good length, well-tempered extraction.

WINE ENTHUSIAST

Roger VOSS

Livable 90 / 100

C'est le deuxième vin du Clos Manou, un petit vignoble situé dans le nord du Médoc. Il a un arôme de menthe, des tanins riches et des couches d'épices provenant du vieillissement du bois neuf à 50%. Buvez ce vin structuré de 2023.

This is the second wine of Clos Manou, a small vineyard located in the northern Médoc. It has a minty aroma, rich tannins and layers of spice from the 50% new wood aging. Drink this structured wine from 2023.